
STABILIZACIJA PO SPREJETIH UKREPIH

Denar za železnice
Predsedstvo samoupravne interesne skupnosti za

železniški in luški promet SR Slovenije je na seji 5.
septembra, med drugim obravnavalo več informacij v
zvezi z razreševanjem gospodarskega položaja Želez-
niškega transportnega podjetja Ljubljana.

Predsedstvo je ugotovilo, da ie
sprejetje družbenega dogovora o
ekonomskih ukrepih za zagotovi-
tev normalnih pogojev poslovanja
železnic, sprejemanje samouprav-
nih sporazumov o združevanju
sredstev zapokrivanie dela stroškov
infrastrukture do leta 1980 ter za-
konov o tem, omogočilo urejanje
položaja železnice in Luke Koper,
o čemer pričajo tudi poročila o
poslovanju železnice v minulem
polletju. Tako bo lahko samou-
pravna interesna, skupnost za že-
lezniški in luški promet v prihod-
nje, poleg normativnih aktov, po-
svetila več pozornosti svojim
osrednjim nalogam, to je uveljav-
ljanju zakona o združenem delu,
dohodkovnim odnosom in nadalj-
nji samoupravni organiziranosti,
predvsem pa nadaljnjemu in te-
snejšemu povezovanju uporabni-
kov in izvajalcev storitev.

Poslovanje Železniško tran-
sportnega podjetja Ljubljana je
bilo v prvem polletju ražmeroma
ugodno, saj je celotni prihodek
znašal 2 milijardi 32 milijonov di-
narjev, oziroma 49,1 odstotka na-
črtovanega za leto 1977. Tudi stro-
ški so skoraj enaki načrtovanim.
Za prvo polletje letošnjega leta
znašajo milijardo 994 milijonov di-
narjev ali 49,5 odstotka načrtova-
nih. Potniški promet je nekoliko
manjši, povečal pa se je tovorni
promet, kjer je bilo opravljenega
za 8,2 odstotka več dela kot v ena-
kem obdobju lani. Zmanjšale so
se zamude vlakov, ki jih skoraj ni
bilo, večje pa so bile hitrosti vla-
kov. Kljub temu pa so ob tem
opozorili na težave, zlasti pri raz-
kladanju vagonov ob sobotah in
nedeljah, na nekaterih postajah.

Kritični pa so letošnji rezultati
za prvo polletje v koprski Luki.
Do konca junija je bilo pretovorje-
no kar za 12 odstotkov manj blaga
kot v lanskem prvem polletju. Lu-
ka je izpolnila v prvem polletju
plan izvoza z 49 odstotki, plan uvo-
za z 39 odstotki, plan tranzita pa
komaj z 39 odstotki. V pripravi je
program ukrepov za izboljšanje
položaja Luke, ki ga bo predsed-
stvo SIS obravnavalo na svoji bliž-
nji seji v Kopru. Na seji pa so dali
soglasje k sklepu združenja po-
morskih luk, da se storitve v me-
dnarodnem prometu blaga pove-
čajo za 8,5 odstotka, v tranzitnem
prometu pa za 10 odstotkov.

Na seji predsedstva so obravna-
vali tudi informacije o izvajanju
nalog iz dokumentov družbenega
plana SR Slovenije, za področje
železniškega gospodarstva v letu
1977. Pri tem so ugotovili, da mo-

dernizacija železruce še vedno ze-
lo zaostaja za sprejetim progra-
mom razvoja, vendar bo zaosta-
nek do konca leta že zmanjšan v
primerjavi z letom 1976. Pri sred-
stvih SIS za železniški in luški
promet se je stanje y letu 1977
izboljšalo z dokončanjem postop-
ka sprejemanja samoupravnih
sporazumov za razrešitev gospo-
darskega položaja ŽTP Ljubljana,
vendar trenutno še ni zagotovljen
dotok vseh predvidenih sredstev.
Po sprejetem zakonu bodo tisti, ki
samoupravnega sporazuma niso
podpisali, poravnali zapadle ob-
veznosti za leti 1976 in 1977, v treh
enakih obrokih, do konca leta
1977, v republiki pa se bo potreb-
no čimprej dogovoriti, kako priti
do realizacije tistih prispevkov, ki
so bili s sarnoupravnimi sporazu-
mi dogovorjeni, niso pa bili reali-
zirani.

Ob tem je predsedstvo ugotovi-
lo, da so z domačimi bankami po-
godbe o posojilih za modemizaci-
jo železnic v glavnem sklenjene,
veliki zastou pa so pri posojilih
tujih bank. Ceprav je predvideno,
da bi tuje banke v obdobju
1976-1980 posodile okrog 2,4 mi-
lijarde dinarjev za modernizacijo
železnic, je doslej uresničenih ko-
maj šest odstotkov tujih posojil.
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